
\\\ ZAMIENIE

Mieszkańcy Zamienia  
z niepokojem patrzą  
na opuszczoną budowę 
osiedla. Plac budowy sąsiaduje 
bowiem bezpośrednio z nowo 
wybudowaną szkołą.

Z informacji lokalnych mieszkańców 
wynika, że wykonawca zszedł z 

placu budowy osiedla na rogu ulic Wa-
niliowej i Arakowej w Zamieniu około 
miesiąc temu. I być może nie budziłoby 
to większych emocji, gdyby nie fakt, że 
tuż obok zaplanowanego na 7 wieloro-
dzinnych budynków osiedla stoi nowa 
szkoła, w której uczniowie właśnie roz-
poczynają naukę. Jak poinformował nas 

jeden z czytelników, na teren budowy 
bez problemu można się dostać.

– Plac budowy nie jest wystar-
czająco zabezpieczony, nie ma żadnej 
ochrony, która by pilnowała, czy ktoś nie 

wchodzi na teren inwestycji, a poten-
cjalnych pułapek i niebezpieczeństw, na 
przykład w postaci wystającego zbroje-
nia czy dołów, nie brakuje – relacjonuje 
nasz rozmówca. 
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Pierwsi uchodźcy z Afganistanu trafili do Polski w drugiej połowie sierpnia

Opuszczona budowa obok szkoły

Afgańczycy z Linina 
zatruli się grzybami

Na teren budowy sąsiadującej ze szkołą można się bez problemu dostać

\\\ LININ
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\\\ GÓRA KALWARIA

Burmistrz Góry Kalwarii 
Arkadiusz Strzyżewski złożył 
do WSA skargę na nieudzielenie 
mu wotum zaufania przez Radę 
Miejską. Radni uważają ją  
za niezasadną.

S karga burmistrza dotyczy ubiegło-
rocznej uchwały w sprawie udzie-

lenia wotum zaufania. 25 czerwca 2020 
uchwała taka nie została podjęta, co w 
świetle obowiązujących przepisów jest 
równoznaczne z podjęciem uchwały 
o nieudzieleniu burmistrzowi wotum 
zaufania. W swojej skardze Arkadiusz 
Strzyżewski zarzucił Radzie Miejskiej 
naruszenie Konstytucji poprzez nie-
uzasadnienie uchwały, a także „wyko-
rzystanie instytucji wotum zaufania 
wyłącznie jako instrumentu stricte 
politycznego”.

Podczas sesji w ostatnią środę 
(25 sierpnia) radni dyskutowali po 
pierwsze nad treścią przygotowanej 
przez zewnętrzną kancelarię prawną 
odpowiedzi na skargę burmistrza, a 

po drugie nad wskazaniem osób, które 
miałyby przed sądem reprezentować 
Radę Miejską Góry Kalwarii. Opozycja 
zaproponowała, by była to reprezenta-
cja trzyosobowa. Przewodniczącej Alek-
sandrze Fedynicz-Komosie mieliby to-
warzyszyć przewodniczący pozostałych 
dwóch klubów – Wojciech Kochański i 
Szymon Krupa. Większość rady uznała 
jednak, że trójgłos przed sądem nie jest 
niezbędny a radnych powinna repre-
zentować przewodnicząca. 

W odpowiedzi, która ma trafić do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjne-
go w Warszawie, Rada Miejska wnosi o 
oddalenie skargi w całości i obciążenie 
burmistrza kosztami procesu. W doku-
mencie wskazano, że uchwała o wotum 
zaufania nie wymaga pisemnego uza-

sadnienia, jest bowiem podejmowana 
po dyskusji nad Raportem o Stanie Gmi-
ny, a ta odbyła się zgodnie z przepisami 
prawa, co poświadcza m.in. protokół z 
sesji dołączony do odpowiedzi na skar-
gę. 

– Ponadto, w odczuciu Rady Miej-
skiej skarga złożona przez burmistrza 
prawdopodobnie jest próbą wywarcia 
presji na radnych w związku z kolejnym 
głosowaniem nad wotum, co jest niedo-
puszczalne i nie powinno mieć miejsca 
– czytamy w dokumencie. Co jest o tyle 
interesujące, że sesja absolutoryjna od-
była się 23 czerwca br. Zakończyła się 
– podobnie jak przed rokiem – nieudzie-
leniem burmistrzowi wotum zaufania 
ani absolutorium. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Spotkają się w sądzie

Konflikt między Radą Miejską a burmistrzem to pokłosie wcześniejszych tarć 
wewnątrz rady i rozpadu koalicji

Wśród projektów „miękkich” znalazła się również organizacja zajęć  
sportowych dla mieszkańców

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Od 1 września mieszkańcy 
gminy Konstancin-Jeziorna 
mogą głosować na projekty 
zgłoszone w tegorocznej edycji 
budżetu partycypacyjnego.  
Do głosowania zakwalifikowało 
się 8 projektów inwestycyjnych 
i 10 tzw. „miękkich”.  

D o tegorocznej edycji budżetu oby-
watelskiego w Konstancinie-Je-

ziornie zgłoszono łącznie 21 projektów. 
3 z nich nie przeszły pozytywnie oceny 
merytorycznej. Ostatecznie więc miesz-
kańcy mają do wyboru 18 projektów w 
podziale na dwie kategorie. 

Wśród projektów inwestycyjno-
-remontowych znalazły się m.in. park 
trampolin w Mirkowie, budowa boiska 
wielofunkcyjnego w Kawęczynie, stwo-
rzenie siłowni plenerowej w Piaskach 
czy rozbudowa świetlicy wiejskiej w Łę-
gu. Na liście tzw. projektów „miękkich” 
znajdziemy takie pomysły, jak warsztaty 
rękodzielnicze w Cieciszewie czy Czer-
nidłach, organizacja Hip Hop Festiwal 
czy kampania informacyjna „Sprzątnij 
po swoim psie”. 

Z pewnością nie uda się zrealizować 
wszystkich projektów. Na te inwesty-
cje gmina chce przeznaczyć bowiem 
300 tys. zł, podczas gdy łączna wartość 
zgłoszonych pomysłów to 473,5 tys. zł. 
Z kolei szacunkowe koszty projektów 
pozostałych to 206,4 tys. zł, podczas 
gdy zabezpieczony na ten cel środki 
wynoszą 100 tys. zł. Tym bardziej war-
to powalczyć o te projekty, na których 
realizacji nam zależy. 

Głosowanie potrwa od 1 do 15 
września. Głosować może każdy miesz-

kaniec gminy, bez względu na wiek. Mo-
żemy oddać swój głos na dwa projekty 
– po jednym z każdej kategorii. Wyni-
ki plebiscytu poznamy najpóźniej 28 
września. Zwycięskie projekty zostaną 
uwzględnione w przyszłorocznym bu-
dżecie i zrealizowane w 2022 roku. 

Pełną listę zakwalifikowanych 
projektów oraz punktów, w których 
możemy oddać swój głos, znajdziemy 
na stronie internetowej Urzędu Gminy 
Konstancin-Jeziorna. 

Karolina Hofman 

18 projektów do wyboru
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\\\ MYSIADŁO

Inwestor rozpoczyna budowę 
marketu budowlanego  
przy ul. Kuropatwy w Mysiadle.  
W sąsiedztwie Selgrosa 
niebawem pojawi się OBI. 

O tym, że w Mysiadle miałyby po-
wstać dwa wielkopowierzchniowe 

sklepy związane z branżą budowlano-
-remontową, pisaliśmy na początku 
ubiegłego roku. Sprawa ucichła, aż do 
teraz, kiedy w sąsiedztwie marketu Sel-
gros pojawiło się ogrodzenie sugerują-
ce, że niebawem rozpoczną się tu prace 
budowlane. W połowie kwietnia staro-
sta piaseczyński wydał pozwolenie na 
budowę obiektu handlowo-usługowego 
oraz budynku handlowo-usługowego z 
częścią biurową na działkach leżących 

między Selgrosem a odchodzącą od ron-
da drogą dla jego dostawców. Główny 
budynek ma mieć ponad 13 tys. m2 
powierzchni użytkowej, ten mniejszy 
zaledwie 1500 m2. 

Okolicznych mieszkańców inwesty-
cja ta niepokoi, przede wszystkim ze 
względu na perspektywę pojawienia 
się kolejnego strumienia samochodów 
dojeżdżających do marketu budowla-
nego. Wprawdzie przy okazji budowy 
Selgrosa inwestor przebudował też 
fragment ul. Kuropatwy do wspomnia-
nego ronda, jednak za rondem piesi, kie-
rowcy i mieszkańcy muszą się mierzyć z 
niezwykle wąską i pozbawioną nie tylko 
chodników, ale nawet pobocza drogą. O 
problemach tej ulicy pisaliśmy wielo-
krotnie. Stanowi ona drogę dojazdową 

do ul. Puławskiej dla wielu mieszkań-
ców Józefosławia. W związku z tym, że 
wieś jest wysoce zurbanizowana i wciąż 
powstają nowe osiedla, z pewnością 
marketowi nie zabraknie klientów. A 
większość z nich będzie chciała do niego 
dojechać właśnie „wąskim gardłem” ul. 
Kuropatwy. 

Wprawdzie gmina Piaseczno po-
rozumiewa się z gminą Lesznowola w 
sprawie przygotowania projektu prze-
budowy ul. Kuropatwy, jednak sprawa 
ciągnie się już od wielu lat i wiąże się 
z protestami części mieszkańców, więc 
sytuacja na drodze szybko się nie zmie-
ni. A już z pewnością nie ulegnie zmia-
nie, zanim powstanie nowy sklep. A co 
z Castoramą? Ten market, zgodnie z nu-
meracją działek podanych we wniosku 
o decyzję środowiskową do gminy, miał-
by powstać na tyłach planowanego OBI. 

Czy ostatecznie inwestor zdecyduje się 
na budowę, skoro na sąsiednich dział-
kach powstaje konkurencyjny market? 
Trudno powiedzieć. Jak poinformowała 
nas Agnieszka Adamus z Biura Promo-
cji, wójt wydała decyzję środowiskową 
dla tej inwestycji 10 czerwca 2020 r. 

– Decyzja ta została uchylona przez 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze, a 
sprawa została przekazana do ponow-
nego rozpatrzenia przez organ pierw-
szej instancji (do wójta gminy). Obecnie 
postępowanie jest w toku – dodała. Z 
kolei w BIP gminy Lesznowola widnieje 
informacja, że postępowanie o wydanie 
decyzji środowiskowej zostało zawie-
szone 29 grudnia 2020 r.

 Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Rusza budowa OBI

Teren inwestycji został już ogrodzony

\\\ KINO PLENEROWE 
– „VABANK”          
W piątek 3 września o godz. 21.00 
Konstanciński Dom Kultury zaprasza 
na ostatni tego lata seans kina plene-
rowego na polanie przy Hugonówce.      
Obejrzymy film „Vababk”, którym 40 lat 
temu zadebiutował Juliusz Machulski. Ponadczasowa komedia kryminalna przenosi 
nas do Warszawy lat 30. Poznajemy kasiarza Kwinto, który planuje brawurowy 
skok na bank. Świetna muzyka, wciągająca fabuła, zabawne, kultowe dialogi i do-
borowa obsada zapewnią rozrywkę na najwyższym poziomie. Wstęp wolny, reżim  
sanitarny.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Opozycja 
zaproponowała,  

by była to reprezentacja 
trzyosobowa
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\\\ PIASECZNO

Gmina zbuduje ścieżkę 
rowerową na ul. Pod Bateriami. 
Będzie to pierwszy etap 
przebudowy drogi, którą w tym 
roku przejął od województwa 
powiat.

Podczas sesji 25 sierpnia piaseczyń-
ska Rada Miejska wyraziła zgodę 

na udzielenie pomocy rzeczowej Po-
wiatowi Piaseczyńskiemu. Chodzi o 
budowę ścieżki rowerowej wzdłuż ul. 
Pod Bateriami. Drogę tę z początkiem 
2021 r. powiat przejął od województwa. 
We współpracy z samorządem gminy 
Piaseczno zamierza bowiem podjąć się 

przebudowy, na którą droga ta czeka od 
wielu lat. Droga prowadząca z Piasecz-
na w kierunku Grójca i Tarczyna pozba-
wiona jest przede wszystkim chodnika 
czy ścieżki rowerowej. Tę ostatnią chce 
w najbliższych miesiącach zbudować 
gmina Piaseczno.

Chodzi o możliwość realizacji tego 
przedsięwzięcia w ramach Zintegro-
wanych Inwestycji Terytorialnych. Na 
budowę ścieżek rowerowych gmina 
otrzymała bowiem ponad 6 mln zło-
tych dotacji i chce maksymalnie wy-
korzystać przeznaczone na infrastruk-
turę rowerową środki. W związku z 
tym, że przebudowa ul. Pod Bateriami 
zakłada powstanie ścieżki rowerowej, 
a gmina zadeklarowała współpracę z 

powiatem przy realizacji tej inwesty-
cji, pojawiła się możliwość zbudowania 
ścieżki rowerowej na odcinku od ronda 
w Gołkowie do okolic skrzyżowania z 
ul. Dworską. Czy budowa ścieżki rowe-

rowej bez przebudowy całej drogi jest  
zasadna?

– Projekt przebudowy drogi jest 
gotowy, ścieżka rowerowa jest jego ele-
mentem, a jej przebieg umożliwia reali-

zację budowy samej ścieżki. Przebudo-
wę drogi planujemy w przyszłym roku 
– powiedział nam starosta Ksawery Gut.

Ścieżkę rowerową, dzięki porozu-
mieniu z powiatem, miałaby zrealizo-
wać gmina Piaseczno.

– Ścieżka powstanie po stronie 
południowej. Chcemy ją zbudować do 
końca listopada bieżącego roku. Prze-
budowę samej drogi wraz z budową 
chodnika będzie już realizował powiat 
– mówi wiceburmistrz Robert Widz. 
Radni zgodzili się przeznaczyć na to za-
danie 910 tys. złotych. Dofinansowanie 
inwestycji z ZIT może sięgnąć nawet 
80% wydatkowanych środków. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ścieżka rowerowa jeszcze w tym roku?

\\\ LININ

Czterech Afgańczyków z 
Ośrodka dla Cudzoziemców 
w Lininie trafiło do szpitala. 
Powodem było zatrucie 
grzybami.

Jak poinformował po południu 31 
sierpnia RMF FM, do zatrucia grzyba-

mi wśród ewakuowanych z Afganistanu 
uchodźców doszło również w ośrodku 
w Lininie. Zatruciu miało ulec czterech 
mężczyzn, którzy zgłosili się do lekarza 
w ośrodku już 23 sierpnia, czyli krót-
ko przed tragedią, która zdarzyła się w 
ośrodku w Podkowie Leśnej – Dębaku. 
Cała czwórka uchodźców z Linina trafi-
ła do szpitala, ale jeden z mężczyzn już 
go opuścił. 

Znacznie bardziej dramatycznie 
sytuacja wygląda w Dębaku. Informa-
cje o zatruciu członków afgańskiej ro-
dziny zupą ugotowaną z zebranych na 
terenie ośrodka grzybów portal OKO.
press podał 30 sierpnia. Dwaj chłopcy, 
5- i 6-letni, trafili najpierw do szpitala w 
Grodzisku Mazowieckim, następnie do 
Centrum Zdrowia Dziecka w Międzyle-
siu. W celu ratowania życia dzieci, które 
– jak potwierdzają lekarze – zatruły się 
muchomorem sromotnikowym, szuka-
no dawcy płata wątroby. We wtorek w 
południe przedstawiciele CZD wydali 
oświadczenie w tej sprawie. 

– 5-latek został zdyskwalifikowany 
z leczenia przeszczepieniem wątroby 
ze względu na uszkodzenie centralnego 
układu nerwowego. Starszy chłopiec 
w wieku 6 lat został zakwalifikowany 
do przeszczepienia wątroby, zabieg od-
bywa się w dniu dzisiejszym – poinfor-
mował prof. Jarosław Kierkuś z Kliniki 
Gastroenterologii, Hepatologii, Zabu-
rzeń Odżywiania i Pediatrii Centrum 
Zdrowia Dziecka. 

Informacje, jakoby zjedzenie grzy-
bów przez uchodźców wiązało się z bra-
kiem wystarczającej ilości pożywienia 
w ośrodkach, nie zostały potwierdzone. 
Urząd do Spraw Cudzoziemców zapew-
nia, że obywatele Afganistanu mają za-
pewnione trzy pełne posiłki dziennie, w 
tym obiad składający się z dwóch dań. 

Z informacji UDSC wynika, że do 
Ośrodka dla Cudzoziemców w Lininie 
trafiło około 100 obywateli Afganistanu.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Afgańczycy z Linina 
zatruli się grzybami Niektórzy mieszkańcy obawiają się, że 

taki opuszczony plac budowy będzie 
kusił uczniów szkoły.

– Na pewno znajdzie się niejeden 
chętny na zwiedzanie pustostanów – 
komentuje na lokalnym forum jedna 
z mieszkanek. Próbowaliśmy uzyskać 
informacje o losach budowy u samego 
inwestora. Piotr Siwiec, dyrektor sprze-
daży i marketingu firmy Prestige, poin-
formował nas, że nie posiada wiedzy na 
temat tej inwestycji.

– Kolega, który zajmuje się tym te-
matem jest na urlopie do poniedziałku, 
więc w przyszłym tygodniu może się 
Pani spodziewać odpowiedzi – napisał. 
Warto zauważyć, że na stronie inter-
netowej poświęconej budowie Osiedla 
Róż w Zamieniu wskazany do kontaktu 
jest właśnie Piotr Siwiec. Na tę uwagę 
poinformował nas jedynie, że sprzedaż 
mieszkań na tym osiedlu nie jest prowa-
dzona. Od pracownika firmy realizującej 
budowę udało nam się dowiedzieć, że 
wykonawca zszedł z budowy, ponie-
waż inwestor ma problemy formalne, 
ale planuje na budowę powrócić. Z tab-
licy informacyjnej wynika, że inwesty-
cja powinna się zakończyć w połowie 
przyszłego roku. Biuro sprzedaży zlo-
kalizowane w sąsiedztwie budowy jest 

„nieczynne do odwołania”. Wprawdzie 
teren inwestycji jest ogrodzony, a do-
datkowo oznaczony banerami od stro-
ny ulicy Waniliowej, więc wydaje się, 
że budowa jest dobrze zabezpieczona. 
Jednak jak sprawdziliśmy na miejscu, 
dostanie się na plac budowy od strony 
ul. Arakowej rzeczywiście nie stanowi 
problemu ani nie wymaga forsowania 
ogrodzenia. 

Czy o tym fakcie został poinformo-
wany PINB i podejmie odpowiednie 
kroki? Niestety nie udało nam się te-
go dowiedzieć. Dodzwonienie się bo-
wiem do tej instytucji graniczy z cudem. 
Oczywiście po otrzymaniu informacji od 

inwestora lub organu nadzoru budow-
lanego, wrócimy do tematu. 

Jak udało nam się dowiedzieć w 
gminie Lesznowola, z inwestorem była 
prowadzona korespondencja w sprawie 
należytego zabezpieczenia placu budo-
wy, który sąsiaduje ze szkołą.

– Natomiast nie mieliśmy żadnych 
niepokojących sygnałów na ten temat. 
Niemniej jednak zainterweniowaliśmy 
u inwestora z prośbą o pilne skontrolo-
wanie stanu zabezpieczenia placu bu-
dowy – powiedziała nam wieczorem we 
wtorek 31 sierpnia Agnieszka Adamus z 
Biura Promocji.

 Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Mieszkańcy twierdzą, że wykonawca zszedł z placu budowy kilka tygodni temu

Ścieżka rowerowa ma powstać na południowej stronie drogi

W ośrodku w Lininie przebywa około 
100 osób ewakuowanych w ostatnich 
dniach z Afganistanu

Znacznie bardziej 
dramatycznie sytuacja 

wygląda w Dębaku

Opuszczona budowa obok szkoły
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

PGNiG kontynuuje 
przygotowania do budowy 
gazociągu z Gassów do EC 
Siekierki. Dla mieszkańców 
zostaną zorganizowane 
spotkania w punktach 
konsultacyjnych. 

W marcu spółka PGNiG zaprezen-
towała koncepcję przebiegu 

gazociągu przez teren gminy Konstan-
cin-Jeziorna. Celem inwestycji jest po-
łączenie istniejącej sieci przesyłowej z 
elektrociepłownią na Siekierkach. Nit-
ka gazociągu ma przebiegać z Gassów, 
przez Czernidła, Łęg, Ciszycę, Opacz, 
Obórki, Bielawę, Okrzeszyn i dalej w 
kierunku Powsina. Łącznie będzie li-
czyć ok. 17 kilometrów. Inwestycja jest 
elementem modernizacji elektrocie-

płowni, która docelowo ma być zasila-
na gazem ziemnym. Budowa gazociągu 
miałaby ruszyć w 2024 r. 

Pierwotna koncepcja zakładała 
poprowadzenie instalacji przez pry-
watne działki. Później jednak, wskutek 
sprzeciwu mieszkańców, plany zmody-
fikowano. Zgodnie z zaprezentowanym 
w czerwcu poprawionym projektem, 
gazociąg miałby przebiegać bliżej dróg 
publicznych. W porównaniu z pier-

wotną koncepcją, ingerencja w tereny 
prywatne byłaby w tym przypadku 
mniejsza. Nadal jednak nie uda się wy-
eliminować jej całkowicie. PGNiG Ter-
mika zapewnia jednak, że właścicielom 
terenów, przez które będzie przebiegać 
instalacja, będą wypłacane odszkodo-
wania. Wykonawca zaś ma dołożyć 
starań, by po zakończeniu inwestycji 
wszystkie posesje zostały przywrócone 
do stanu pierwotnego. 

W związku z inwestycją zostaną 
utworzone tymczasowe punkty kon-
sultacyjne. Właściciele działek, przez 
które ma być poprowadzony gazociąg, 
będą mogli porozmawiać z przedstawi-
cielami PGNiG. W punktach będą także 
dostępni przedstawiciele projektanta 
inwestycji, firmy ILF Consulting Engi-
neers Polska. 

Dla mieszkańców Konstancina 
punkt konsultacyjny będzie zorganizo-

wany w czwartek 9 września w godz. 
15.00-20.00 w willi Gryf (ul. Sobieskie-
go 13). Na spotkanie obowiązują wcześ-
niejsze zapisy. Zainteresowani mogą 
zgłaszać się telefonicznie pod numerem 
575 294 777 lub mailowo na adres kon-
sultacje@utila.pl. Szczegóły projektu są 
dostępne na stronach internetowych 
PGNiG Termika. 

Karolina Hofman  

Opowiedzą 
o gazociągu 

Inwestycja ma być elementem modernizacji warszawskiej elektrociepłowni
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\\\ POWIAT

Covidowy rok 2020 przyniósł 
istotne zmiany w Rankingu 
Finansowym Samorządu 
Terytorialnego w Polsce. 
Spośród gmin powiatu 
piaseczyńskiego ponownie 
najlepiej wypadł Konstancin-
Jeziorna, a najsłabiej 
Lesznowola. 

R anking Finansowy Samorządu 
Terytorialnego w Polsce to jedyne 

w kraju opracowanie, które obejmu-
je wszystkie jednostki samorządu te-
rytorialnego. Opracowanie oparte na 
zestawieniu parametrów finansowych 
obejmuje wszystkie jednostki samorzą-
du terytorialnego. Ranking przygoto-
wany przez Fundację Instytut Studiów 
Wschodnich we współpracy z Uniwer-
sytetem Ekonomicznym we Wrocławiu 
opiera się o sprawozdania finansowe, 
jakie samorządy składają do Regional-
nej Izby Obrachunkowej.  

 – Przedstawiciele samorządów 
terytorialnych, urzędów centralnych 
oraz ekonomiści od lat poszukiwali 
uniwersalnych narzędzi, którymi moż-
na badać kondycję finansową gmin czy 
powiatów – czytamy w komunikacie 
Forum Ekonomicznego, które opubli-
kowało raport. Zespół badawczy korzy-
stał z danych Regionalnych Izb Obra-
chunkowych, według stanu na koniec  
2020 r. Jednostki samorządu teryto-
rialnego podzielono na pięć kategorii: 
gminy wiejskie, miejsko-wiejskie, miej-
skie, miasta na prawach powiatu oraz 
powiaty ziemskie.

W związku z tym, że rok 2020 był 
specyficzny ze względu na pandemię, 
autorzy raportu uzupełnili prowadzone 
analizy również o nakłady samorządów 
na przeciwdziałanie i usuwanie skut-
ków pandemii. Jednak do końcowej 
oceny, aby zachować porównywalność 
rankingu do lat ubiegłych, wzięto pod 
uwagę te same co zwykle kryteria oceny.

\\\   7 wskaźników  
budżetowych 

Przy ocenie poszczególnych sa-
morządów branych jest pod uwagę 7 
wskaźników:
• Udział dochodów własnych w docho-
dach ogółem;
• Relacja nadwyżki operacyjnej do do-
chodów ogółem;
• Udział wydatków inwestycyjnych w 
wydatkach ogółem;
• Obciążenie wydatków bieżących wy-
datkami na wynagrodzenia i pochodne 
od wynagrodzeń;
• Udział środków europejskich w wy-
datkach ogółem – bez poręczeń;

• Relacja zobowiązań do dochodów 
ogółem;
• Udział podatku dochodowego od osób 
fizycznych w dochodach bieżących.

W oparciu o te wskaźniki, obliczone 
według specjalnego wzoru, stworzono 
ranking.

Spośród gmin naszego powiatu, po-
dobnie jak przed rokiem, najlepiej wy-
padł Konstancin-Jeziorna. Wprawdzie 
w kategorii gmin miejsko-wiejskich w 
stosunku do 2019 r. odnotował spadek, 
jednak zaledwie z pierwszej na drugą 
pozycję. Piaseczno z kolei spadło z miej-
sca czwartego na piętnaste. Tarczyn jako 
jedyna gmina z naszego powiatu awan-
sował i to znacząco – ze 158. miejsca 
w 2019 r. na 65. w rankingu za 2020 r. 
Góra Kalwaria spadła na pozycję 228. ze 
182. Jeśli chodzi o gminy wiejskie, Praż-
mów utrzymał się na ubiegłorocznej 64. 
pozycji. Z kolei Lesznowola zanotowała 
spory spadek – z miejsca 287. w 2019 r. 
na miejsce 408. za rok ubiegły. 

Joanna Ferlian

Tarczyn w górę, Lesznowola 
znacząco w dół

Przy opracowywaniu tego rankingu branych jest pod uwagę aż 7 wskaźników 
finansowych

\\\ MUZYCZNA HUGONÓWKA          
W niedzielę 5 września o godz. 17.00 w altanie przy Hugonówce 
zabrzmi muzyka klasyczna, filmowa i jazzowa w wykonaniu Voytek 
Proniewicz Quartet      
Konstanciński Dom Kultury zaprasza na koncert, podczas którego usły-
szymy, m.in. utwory Mozarta, Kilara, Straussa, Gershwina, Piazzoli, a tak-
że „Pod Papugami” Czesława Niemena czy „Yesterday” Beatlesów oraz 
kultowa muzyka z filmów „Ojciec Chrzestny”, „Misja” czy „Polskie drogi” i 
„Powrót do przyszłości”. Kwartet wystąpi w składzie: Voytek Proniewicz – 
skrzypce, Michał Osmycki – skrzypce, Grzegorz Chmielewski – altówka, An-
na Lubiak-Osmycka – wiolonczela. Wstęp wolny, reżim sanitarny, szczegóły 
na stronie hugonowka.pl oraz na Facebooku Konstancińskiego Domu Kul-
tury. W przypadku złej pogody koncert odbędzie się w sali widowiskowej.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ POWIAT

W tym roku zmieniły się zasady 
rządowego programu Dobry 
Start. Wnioski o świadczenie 
należy teraz składać do ZUS  
i tylko drogą elektroniczną.  
A to nie koniec zmian.  

D obry Start to program jednora-
zowych świadczeń dla rodziców 

młodzieży w wieku szkolnym. Raz w 
roku możemy w nim otrzymać 300 
złotych na zakup wyprawki szkolnej. 
Świadczenie przysługuje na każde 
dziecko do ukończenia 20 lat (24 lat w 
przypadku dzieci z orzeczeniem o nie-
pełnosprawności). 

Nabór wniosków ruszył 1 lipca. Ro-
dziców, którzy chcą ubiegać się o świad-
czenie, czeka w tym roku szereg zmian. 
Najważniejszą z nich jest instytucja 
wypłacająca świadczenie. Dotychczas 
bowiem wnioski należało składać w 
tych samych instytucjach, które zajmują 
się realizacją programu 500+, a więc w 
urzędzie gminy lub OPS. Teraz wnioski 
należy kierować do ZUS. Ważną zmianą 

jest również forma – znikają papierowe 
formularze, a wniosek o świadczenie 
możemy złożyć wyłącznie elektronicz-
nie. Możemy to zrobić za pośredni-
ctwem systemu PUE ZUS, bankowości 
elektronicznej lub rządowego portalu 
Emp@tia. – Przy realizacji programu 
Dobry Start stawiamy również na elek-
tronizację oraz automatyzację. Pozwala 
to m.in. na odciążenie pracowników ZUS 
i na sprawną obsługę wniosków i wy-
płatę pieniędzy – tłumaczy prezes ZUS. 
Z myślą o osobach, które mogą mieć 
problem ze złożeniem elektroniczne-
go wniosku, ZUS utworzył w swoich 
placówkach dodatkowe stanowiska. 
Pracownicy ZUS pomogą nam założyć 
konto na PUE i wypełnić elektroniczny 
formularz. 

Jak informuje ZUS, w tym roku w 
ramach programu Dobry Start wypła-

cono już ponad 925 milionów złotych. 
Na Mazowszu łączna kwota wsparcia 
wyniosła do tej pory 132 mln zł. – Od 
1 lipca, czyli od uruchomienia naboru 
wniosków o świadczenie „Dobry start”, 
rodzice i opiekunowie uczących się 
dzieci złożyli ponad 3 mln wniosków, 
z czego ponad 369 tys. pochodzi od 
mieszkańców województwa mazowie-
ckiego – informuje rzecznik mazowie-
ckiego ZUS Piotr Olewiński. 

W tym roku w powiecie piaseczyń-
skim wypłacono dotychczas ponad 18,5 
tysiąca świadczeń na łączną kwotę 5,6 
miliona złotych. Wnioski można skła-
dać do 30 listopada. Świadczenie nie 
przysługuje na dzieci uczęszczające do 
przedszkola oraz zerówki w przedszko-
lu lub szkole. Program Dobry Start nie 
obejmuje również studentów. 

Karolina Hofman 

Zmiany w programie Dobry Start 
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Jednorazowo możemy otrzymać 300 zł na wyprawkę dla każdego dziecka

URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA ul. 3 Maja 10,  tel. 22 727 34 11, www.gorakalwaria.pl

P R O M O C J A

Komisja opiniująca pomysły mieszkańców wespół z urzędnikami 
gminy zweryfikowała zgodność projektów z regulaminem. W su- 
mie w ramach przyszłorocznej edycji Budżetu Partycypacyjnego 
do Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria wpłynęło 21 wniosków 
o łącznej wartości 1 283 243,00 zł. W wyniku weryfikacji formal-
no-merytorycznej, komisja zdecydowała się odrzucić 6 projektów, 
które w jej ocenie nie spełniały wymogów regulaminowych.

Ostatecznie do głosowania została dopuszczona lista 16 różno- 
rodnych pomysłów o łącznej wartości 942 394,00 zł. Ponieważ  
kwotata ponad dwukrotnie przekracza 400 000,00 zł zaplanowa- 
ne na realizację Budżetu Partycypacyjnego w roku 2022, w dniach 
1-22 września odbędzie się głosowanie nad pomysłami. Będzie  
ono przeprowadzone elektronicznie, za pośrednictwem strony  
decyduj.gorakalwaria.pl. Każdy mieszkaniec gminy biorący. udział  
w głosowaniu, po zarejestrowaniu się, będzie mógł zagłosować  
na więcej niż jeden projekt – otrzyma do rozdysponowania kwotę 
400 tysięcy złotych, tzn., że może oddać głos na kilka projektów  
pod warunkiem, że ich łączna wartość nie przekroczy 400 tysięcy 
złotych.
Oto lista konkurujących ze sobą projektów:
(kolejność wylosowana przez komisję)
1. Renowacja placu przed remizą OSP Pęcław
Wartość: 150 000,00 zł
2. Wyposażenie kotłowni oraz posadowienie i montaż zbiornika 
naziemnego na gaz płynny o pojemności V=2700L
Wartość: 28 900,00 zł
3. Elektroniczna tablica wyników LED (telebim)
Wartość: 34 500,00 zł
4. Bezpieczny mieszkaniec – świadomy mieszkaniec
Wartość: 50 000,00 zł

5. Parking dla wszystkich
Wartość: 55 000,00 zł
6. Tor przeszkód do zawodów sportowych dla OSP i MDP  
Cendrowice
Wartość: 48 700,00 zł
7. Niepełnosprawni dla Góry Kalwarii
Wartość: 75 000,00 zł
8. Przyjazna nawierzchnia na placu zabaw
Wartość: 77 934,00 zł
9. Decyduj Ty – poprawa bezpieczeństwa mieszkańców gminy  
Góra Kalwaria
Wartość: 49  950,00 zł
10. Koperta życia Gmina Góra Kalwaria
Wartość: 12 900,00 zł
11. Chillout z grami i książkami
Wartość: 19 560,00 zł
12. Zakup zewnętrznej tężni solankowej w Czaplinie
Wartość: 50 000,00 zł
13. Budowa oświetlenia wzdłuż ul. Wolskiej w Dobieszu
Wartość: 45 000,00 zł
14. Budowa chodnika wzdłuż ul. Szkolnej w Dobieszu
Wartość: 70 000,00 zł
15. Dzień Dziecka w Dobieszu
Wartość: 8 950,00 zł
16. Pumptrack Góra Kalwaria- tor i miasteczko ruchu  
drogowego dla każdego
Wartość: 166 000,00 zł

Szczegółowy opis pomysłów oraz regulamin głosowania znajduje 
się na stronie decyduj.gorakalwaria.pl.

Budżet Partycypacyjny 
– od 1 września 
przebieraj i wybieraj

Telebim na stadionie w Baniosze, pumptrack – tor i miasteczko rowerowe w Górze Kalwarii  
czy tężnia solankowa w Czaplinie – to tylko trzy z 16 projektów zgłoszonych  

do Budżetu Partycypacyjnego 2022, spośród których Mieszkańcy od 1 do 22 września mogą  
wybierać – ich zdaniem – najlepsze do realizacji.  

\\\ PIASECZNO

Gmina zakupiła urządzenie  
do pomiaru natężenia ruchu 
oraz prędkości. Pierwsze 
wyniki są niepokojące. 

O nowym nabytku i wynikach pierw-
szych pomiarów wiceburmistrz 

Robert Widz poinformował radnych 
podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
Kosztujące 12 tys. złotych urządzenie 
pozwala zmierzyć natężenie ruchu na 
danym odcinku drogi, ale również pręd-
kość poruszających się nią pojazdów. 
Dodatkową informacją jest klasyfika-
cja pojazdów, więc z odczytanych in-
formacji wiadomo ile w danym okresie 
przejechało jednośladów, samochodów 
osobowych, dostawczych i ciężarowych.

– Naszym celem jest poprawa bez-
pieczeństwa na ulicach i przejściach 
dla pieszych. Wspólnie z policją wyzna-
czyliśmy miejsca, w których z pomocą 
tego urządzenia będziemy sprawdzać 
jak przebiega ruch – wyjaśnia Robert 
Widz. – Urządzenie pozwoli też zwery-
fikować sygnały przekazywane przez 
mieszkańców w kwestii bezpieczeń-
stwa – dodaje. Chodzi między innymi o 
zgłaszane do magistratu uwagi o potrze-
bie instalowania spowalniaczy ruchu. 
Pomiary wykonane przez zainstalowa-
ne na wskazanej ulicy urządzenie dadzą 
odpowiedź na pytanie, czy rzeczywiście 
w danym miejscu ruch jest intensyw-
ny, a kierowcy przekraczają prędkość i 

montaż np. progów zwalniających jest 
zasadny. 

Pierwsze pomiary zostały już zresz-
tą wykonane. Miejscem, które gmina 
„prześwietliła” w pierwszej kolejności, 
były ulice Sierakowskiego i Warszaw-
ska. Wiceburmistrz przyznaje, że wyni-
ki nie były optymistyczne. 

– Prawie połowa kierowców prze-
kraczała dopuszczalną prędkość – pod-
kreśla Robert Widz. – A samochodów tą 
drogą porusza się naprawdę dużo. Na-
wet jeśli weźmiemy z pomiaru tylko wy-
cinek między godziną 9.00 a 16.00 (czyli 
poza godzinami szczytu – dop. red.), to i 
tak mamy ponad 6 tys. pojazdów.

W oparciu o pomiary (zwykle 
dwudniowe) realizowane w różnych 
miejscach na terenie gminy, urzędnicy 
będą prognozować potrzeby związane 
z poprawą bezpieczeństwa ruchu na 
poszczególnych drogach.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Mierzą ruch i prędkość

Z pomiarów wynika, że natężenie  
ruchu na ul. Warszawskiej jest  
naprawdę spore, a dopuszczalna 
prędkość często przekraczana

Rodziców, którzy chcą 
ubiegać się  

o świadczenie, czeka  
w tym roku szereg zmian
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Studia stacjonarne to inaczej po pro-
stu studia dzienne. Na uczelniach pań-
stwowych są prowadzone bezpłatnie. 
Zajęcia zazwyczaj odbywają się od ponie-
działku do piątku w godzinach rannych i 
wczesnopopołudniowych. Studia niesta-
cjonarne to studia zaoczne i za taki rodzaj 
studiowania trzeba już uiszczać cykliczną 
opłatę w formie czesnego. Zajęcia zazwy-
czaj odbywają się w weekendy, przeważ-
nie co drugi tydzień. Nauka trwa wtedy 
cały dzień, od godzin wczesnorannych do 
późnowieczornych. 

\\\ Jak wyglądają zajęcia?
Na studiach stacjonarnych uczymy się 

wszystkiego swoim, powolnym tempem, 
nie ma pośpiechu przed końcem roku 
akademickiego. Wykładowca może na 
spokojnie przekazywać całą niezbędną 
wiedzę do zaliczenia przedmiotu.

Studia niestacjonarne wiążą się z wiele 
większym nakładem pracy własnej, jeśli 
chodzi o przyswajanie wiedzy. Słuchacze 
studiów zaocznych raczej dostają wska-

zówki, podpowiedzi i ogólny zarys po-
dejmowanego problemu – resztę muszą 
zrobić sami.

\\\ Które studia dają więcej?
Między studentami cały czas krąży 

opinia, że studia zaoczne oferują znacz-
nie niższy poziom nauczania niż studia 
dzienne, a słuchacze studiów zaocznych 
wynoszą z zajęć nieporównywalnie mniej 
wiedzy, niż studenci uczęszczający na 
zajęcia w trybie dziennym. Nic bardziej 
mylnego.

Zarówno ilość materiału, jak i poziom 
zajęć na studiach niestacjonarnych nie 
odbiegają od studiów stacjonarnych. 
Największa różnica to czas. Słuchacze 
studiujący zaocznie mają tylko dwa dni 
na przyswojenie i opanowanie materiału, 
który ich koledzy ze studiów dziennych 
przyswajają przez tydzień.

\\\ Jakie wybrać?
Studia stacjonarne to najlepsze wyj-

ście dla osób, które na pierwszym miejscu 

stawiają naukę. Idealna propozycja dla 
ludzi, którzy chcą spędzać całe dnie na 
uczelni, wykładach i ćwiczeniach. 

Studia niestacjonarne powinni wybrać 
ci, którzy chcą połączyć pracę i studio-
wanie. To jednak forma dla osób bardzo 
zorganizowanych, potrafiących pracować 
samodzielnie i  systematycznie, gotowych 
na poświęcenie wolnych weekendów.

Piotr Lis

DETEKTYW SZKIEŁKO
W sobotę 4 września o godz. 15.00 w altanie przy Konstancińskim Domu Kultury 
odbędzie się spektakl dla dzieci Teatru Itakzagramy. 

Zapraszamy wszystkich małych i dużych detektywów na kryminał improwizowany, 
w którym udział dzieci będzie miał ogromne znaczenie. Detektyw Szkiełko to utytu-
łowany tropiciel przestępców, poszukiwacz zaginionych przedmiotów i osób oraz  
„rozwiązywacz” najtrudniejszych nawet zagadek. Jednakże nawet i on potrzebuje 
czasem w śledztwie pomocy młodych, bystrych i szybkich umysłów, które potrafią 
połączyć najbardziej niepowiązane ze sobą fakty! Tym razem zajmiemy się zaginię-
ciem... czego lub kogo? O tym zadecyduje publiczność. To spektakl dla każdego,  
w kim drzemie żyłka detektywa – niezależnie od wieku! Nie może Was zabraknąć! 
Wstęp wolny, reżim sanitarny, szczegóły na stronie hugonowka.pl oraz na Facebooku Konstancińskiego 
Domu Kultury. W przypadku złej pogody spektakl odbędzie się w sali widowiskowej.

Studia stacjonarne 
czy niestacjonarne?
Wielu przyszłych studentów zastanawia się, który tryb studiowania wybrać, by osiągnąć 
większe korzyści. Na które się lepiej zdecydować?
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Czas rozłąki sprawił, że dzieci mają 
problem z przystąpieniem do zabawy  
z koleżankami i kolegami, zaś ekran 
smartfona czy telewizor z bajkami wy-
dają się być ich najbardziej pożądanymi 
przyjaciółmi. Szczególnie problem ten 
dotyka uczniów szkół podstawowych, ale 
również starsze przedszkolaki się z nim 
spotykają. 

Farma Iluzji przy okazji wizyty bez-
płatnie realizuje program ćwiczeń i zajęć 
integracyjnych skierowany do grup dzie-
ci i młodzieży, pod nazwą AKCJA INTE- 
GRACJA, dzięki któremu bariery w kontak-
cie z rówieśnikami błyskawicznie zanika-

ją, niczym za dotknięciem czarodziejskiej 
różdżki.

Dzięki tym specjalnie dobranym ćwi-
czeniom, dzieci mogą poczuć się człon-
kami wspólnoty i zmniejszyć dystans, jaki 
powstał w czasie, kiedy nie mogły się nor-
malnie spotykać. Ćwiczenia inspirowane 
są sprawdzonymi, najlepszymi wzorcami 
z harcerstwa. Na Farmie Iluzcji uczestni-
cy przeżywają nie tylko cudowny dzień 
pełen przygód i dobrej zabawy, ale też 
na nowo poznają znaczenie słów takich 
jak przyjaźń i koleżeństwo, dzięki czemu 
będą wracać z wycieczki już jako zgrany 
zespół przyjaciół.

Jak to działa w praktyce?
Farma Iluzji, to słynny na całą Polskę 

Park edukacji i rozrywki, położony w po- 
łowie drogi między Lublinem a Warsza-
wą. Dojazd jest bajecznie prosty. Park 
zlokalizowany jest w województwie ma-
zowieckim, pod adresem ul. Mościska 9. 
Z Warszawy lub Lublina wskakujemy  
na S17 i bardzo szybko możemy dostać 
się na miejsce. Zajmuje to około godziny  
z minutami. Dzieci, wiedząc, że jadą do 
magicznego miejsca pełnego przygód, 
nawet nie zauważają upływu czasu, wy-
glądając Farmy Iluzji przez okna pędzą-
cego samochodu. 

Po przyjeździe na miejsce i doko-
naniu „odprawy” biletowej poznajemy  
przewodnika. Przez 2 godziny będzie 
oprowadzał grupę po Farmie Iluzji, zaś 
samych atrakcji jest na przynajmniej 4-5 
godzin zwiedzania i zabawy! 

Na życzenie opiekuna grupy, podczas 
zwiedzania, przewodnicy przeprowadzają 
gry i zabawy integracyjne, dostosowane 
do wieku uczestników wycieczki. Zajęcia 
integracyjne są dostępne w ramach biletu 
wejścia do parku, więc nie płacimy za nie 
dodatkowo.

Zajęcia integracyjne są ciekawe i zróż- 
nicowane, dostosowane do potrzeb i wie- 
ku uczestników. Dodatkowo niosą za  
sobą walory edukacyjne. Każda z atrakcji 
oznacza przygodę, zagadkę lub zadanie 
do rozwiązania, czyli najlepszą formę 
edukacji.

I tak, niepostrzeżenie z każdą „zali- 
czoną” atrakcją nasza grupa indywidu-
alistów przeistacza się w zgraną paczkę 
przyjaciół, na co aż miło popatrzeć! Postę-
py w integracji są szczególnie widoczne 

podczas wspólnego posiłku, wtedy to 
dzieci wymieniają się spostrzeżeniami  
i wrażeniami z poszczególnych przygód.

Na Farmie Iluzji dzieci i młodzież bawią 
się naprawdę wyśmienicie. Liczba ponad 
60. atrakcji z których mogą skorzystać, 
miejsce na odpoczynek, pyszne, zróżni- 

cowane posiłki oraz wygodny dojazd 
sprawiają, iż park jest idealnym miejscem 
dla wycieczek szkolnych, przedszkolnych 
i innych grup zorganizowanych.

We wrześniu i październiku Farma 
Iluzji czeka na grupy zorganizowane  
od poniedziałku do piątku. 

Weekendy są dedykowane dla Gości 
indywidualnych – możliwość realizacji 
BONU TURYSTYCZNEGO.

Zapraszamy 
www.farmailuzji.pl

Po okresie „zdalnej nauki” w ubiegłym roku szkolnym i dwóch miesiącach wakacji, dzieci wracające do szkół 
napotykają problemy z integracją wewnątrz swojej grupy rówieśniczej. 

Akcja Integracja na Farmie Iluzji
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Naszą opowieść rozpoczniemy od 
prezydenta Ignacego Mościckiego. 

4 czerwca 1928 roku prezydent przybył 
do Piaseczna w ramach objazdowej wi-
zytacji kółek rolniczych. Tu wziął udział 
w uroczystym wmurowaniu kamienia 
węgielnego pod najnowszą gminną in-
westycję – Dom Ludowy. 

Obecność prezydenta Mościckiego 
przyniosła chyba szczęście budowie, bo 
gmach ukończono błyskawicznie. 24 li-
stopada 1928 roku Dom Ludowy odda-
no do użytku. Nowy budynek prezento-
wał się naprawdę okazale. Zaprojekto-
wany przez Kazimierza Kalinowskiego 
w duchu polskiego modernizmu, pełnił 
funkcję domu kultury dla rolników. Ist-
niała tu nawet obszerna sala widowi-
skowa. Poza tym w Domu Ludowym 
mieściła się biblioteka rolnicza. Była też 
rzecz jasna zlewnia mleka, nad którą 
nadzór sprawowała Okręgowa Parowa 
Mleczarnia Spółdzielcza. 

\\\   Mural, camembert  
i biała Perełka

Dom Ludowy funkcjonował do wy-
buchu II wojny światowej. Później, już w 

latach powojennych, pieczę nad całym 
obiektem przejęła Okręgowa Spółdziel-
nia Mleczarska, która zmieniła gmach w 
mleczarnię. 

Przez kolejne dekady był to jeden 
z najprężniej działających zakładów w 
gminie. Przetwórnia doczekała się na-
wet swojej filii w Górze Kalwarii. Zakła-

dy podzieliły się produkcją: Piaseczno 
zajmowało się produkcją mleka i serów 
białych, zaś Góra Kalwaria specjalizo-
wała się w maśle i serach camembert. 

W czasach świetności na piaseczyń-
skiej mleczarni powstała reklama-mu-
ral. Jadący ul. 22 Lipca (przemianowaną 
później na Jana Pawła II) z daleka mogli 
zobaczyć namalowaną na ścianie zakła-
du krówkę i widniejący nad nią napis 
MLEKO TO ZDROWIE. 

Z funkcjonowaniem mleczarni wią-
zały się jednak również pewne uciążli-
wości dla mieszkańców. Przetwórstwo 
mleka to niestety również zapachy nie-
koniecznie przyjemne. Na szczęście wo-

kół zakładów niewiele było wówczas in-
nych zabudowań, jednak spacerując po 
okolicy niejeden zatykał nos... Zdarzało 
się również, że mleczarnia spuszczała 
do Perełki kazeinę – białko wytrącają-
ce się z mleka w procesie jego odtłusz-
czania. To substancja nieszkodliwa dla 
zdrowia i środowiska, jednak gdy trafia-

ła do Perełki, zabarwiała naszą rzeczkę 
na biało. Chciałoby się rzec – Piaseczno 
było wówczas krainą mlekiem płynącą... 

\\\   Upadek
Przełom lat 80. i 90. minionego stu-

lecia to schyłek naszej mleczarni. Za-
kład powoli bankrutował, zamknięto 
linie produkcyjne. Jeszcze mniej więcej 
do 1995 roku przy mleczarni działał 
sklep spółdzielczy, później jednak i ta 
działalność dobiegła końca. Niegdyś 

najnowocześniejszy gmach Piaseczna 
opustoszał. Malowana krówka wybla-
kła, tynki zaczęły się sypać. Mleczarnia 

stała się schronieniem dla bezdomnych 
i atrakcją dla miłośników urbexu. By-
wało nawet, że wewnątrz znajdowano 
czyjeś zwłoki. 

Pogarszający się stan mleczarni 
skłonił władze gminy do działania. 
Niewiele jednak można było zdziałać, 
dopóki budynek był w posiadaniu pry-
watnego właściciela. Negocjacje doty-

czące wykupu trwały ładnych parę lat. 
W międzyczasie Stara Mleczarnia trafiła 
do Gminnej Ewidencji Zabytków – to po-
zwoliło zabezpieczyć ją przed wyburze-
niem. Wreszcie w 2019 r. samorządowi 
udało się przejąć budynek i przylegający 
do niego teren. 

\\\   Trudny powrót do życia 
Przejęcie Starej Mleczarni nie ozna-

czało jednak natychmiastowej rewitali-
zacji. Teren udało się uprzątnąć, jednak 
wiele wskazuje na to, że minie jeszcze 
sporo czasu, nim uda się nadać zabyt-
kowi nowe życie. Mleczarnia niszczała 
bowiem zbyt długo; przeprowadzone 
jakiś czas temu ekspertyzy wykazały, 
że budynek kwalifikuje się do rozbiórki. 
Na to jednak nie zgadza się konserwa-
tor. Zabezpieczenie istniejących ścian i 
stropów do takiego stopnia, by można 
było zagospodarować gmach dawnego 
Domu Ludowego, z pewnością będzie 
się wiązać z wielomilionowymi nakła-
dami. Gmina chciałaby, aby w przyszło-
ści zabytek służył edukacji i integracji 
społecznej. Kiedy uda się zrealizować 

te plany i przywrócić Starą Mleczarnię 
do dawnej świetności? Odpowiedź na 
to pytanie jeszcze przed nami. 

Karolina Hofman 

Tu zaszła zmiana – Stara Mleczarnia 
Dziś pochylimy się nad dziejami innego zabytku, który wkrótce może otrzymać drugie (czy może nawet trzecie) życie. Zaglądamy w karty historii Starej Mleczarni  
– okazałego gmachu na rogu ulic Dworcowej i Jana Pawła II. 
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Ulica Dworcowa w 1970 r. W tle widać kopcący komin mleczarni

Dom Ludowy w roku 1928 lub 1929 Dziś coraz trudniej odnaleźć tu ślady dawnej świetności

Charakterystyczny mural z daleka witał jadących ul. 22 Lipca (późniejszą Jana Pawła II). Tu lata 80. XX wieku

Budowa nowej szkoły odsłoniła ruiny mleczarni

Niegdyś 
najnowocześniejszy 

gmach Piaseczna 
opustoszał. Malowana 

krówka wyblakła, tynki 
zaczęły się sypać
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

Historia naszych zmagań z wirusem COVID-19 ma już półtora roku. Na początku nikt się nie spodziewał jak wiele zmian  
w naszym codziennym życiu nastąpi. W tym czasie byliśmy świadkami wielu zdarzeń, ograniczeń i niedogodności. Wszyscy chcemy aby nasze życie 

wróciło do normalności co wiąże się z uzyskaniem odporności zbiorowej, a drogą do tego są masowe szczepienia. 

Czas pandemii w Piasecznie

Początkowo pandemia zaskoczyła nas wszystkich. 
Nikt do końca nie wiedział jak należy postępować, 
które działania są konieczne i słuszne. Podejmowa- 
nie decyzji w tych warunkach nie było łatwe. Jedno- 
stki samorządowe, jak i sami mieszkańcy w formie 
wolontariatu, angażowali się od samego początku 
 w wiele akcji pomocowych. Miejsko-Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej zorganizował pomoc w zakupach 
dla osób starszych, schorowanych czy samotnych.  
Na wsparcie mogły też liczyć osoby objęte kwaran-
tanną czy izolacją. MGOPS uruchomił też specjalną 
infolinię wsparcia psychologicznego. Kiedy wiosną 
2020 roku maseczki były towarem deficytowym, 
wolontariusze zajęli się ich szyciem i dystrybucją. 
Później z kolei dystrybuowaliśmy maseczki jedno- 
razowe przy wsparciu druhów z OSP. 

Urząd działał bez przeszkód
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno w oparciu  

o wytyczne dotyczące organizacji pracy urzędów  
wydawał zarządzenia regulujące pracę urzędników 
oraz dostęp mieszkańców do Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno.

– Praktycznie przez cały czas trwania pandemii 
mieszkańcy w razie takiej potrzeby mieli zapewniony 
dostęp do urzędu – podkreśla Burmistrz Daniel Putk-
iewicz. – Pracownicy zostali podzieleni w taki sposób, 
by zapewnić rotację między pracą zdalna a stacjo- 
narną, zabezpieczając funkcjonowanie urzędu w sy- 
tuacji, gdyby któraś grupa trafiła na kwarantannę.  
I rzeczywiście udało nam się realizować swoje za- 
dania bez większych przeszkód, mimo, że również 
Urzędu zakażenia nie omijały – podkreśla Burmistrz.

Wyjaśniamy, że obostrzenia w urzędzie wciąż 
funkcjonują gdyż przepisy nie zostały zmienione i sa- 

morząd nie został zwolniony z konieczności ich res-
pektowania.

Poza bieżącą pomocą mieszkańcom przebywają-
cym na kwarantannach, organizowaniem pracy szkół 
i przedszkoli, a także współpracą w zakresie prze-
prowadzania testów i potem szczepień Rada Miasta 
i Gminy Piaseczno podjęła również uchwały, które 
miały za zadanie obniżyć, w granicach dopuszczal-
nych prawem, zobowiązania podatkowe przedsię- 
biorców dotkniętych skutkami lockdownu.

Wsparcie dla szkół i przedszkoli
Gmina Piaseczno wspierała też dyrekcje szkół  

w organizacji edukacji zdalnej.
– Poza zakupem niezbędnego sprzętu ze środków 

gminy i pozyskanych na ten cel rządowych środków, 
Gmina Piaseczno kupiła też urządzenia do dezynfekcji 
pomieszczeń, które były i są wykorzystywane między 
innymi w gminnych przedszkolach – przypomina  
I Zastępca Burmistrza Hanna Kułakowska-Michalak. 
Do szkół i przedszkoli trafiły też środki do dezynfe- 
kcji, jednorazowe rękawiczki czy maseczki. 

Najpierw testy, potem szczepienia
Na terenie przychodni SZPZLO przy ul. Fabrycznej 1 

w Piasecznie, we współpracy z Urzędem pod koniec 

kwietnia 2020 roku został postawiony specjalny  
namiot, w którym zorganizowano punkt diagno- 
styczny. Można w nim było między innymi wykonać 
testy serologiczne na obecność przeciwciał anty- 
-SARS-CoV-2. Gmina, aby zapewnić bezpieczeństwo 
dzieci i samych pracowników, sfinansowała takie 
testy pracownikom przedszkoli przed planowanym 
otwarciem placówek w maju 2020 roku. Obok gmin-
nej przychodni funkcjonował również punkt testowy 
DRIVE-THRU. 

Aż w końcu na początku roku 2021 pojawiła się 
możliwość zaszczepienia. W pierwszej kolejności ze 
szczepionek korzystali pracownicy medyczni. Później 
przyszła kolej na nauczycieli. Gmina Piaseczno akty-
wnie włączyła się w organizację akcji szczepień dla 
pracowników naszych szkół. 

– Gdy tylko było to już możliwe rekomendowa- 
liśmy również skorzystanie ze szczepień pracowni- 
kom straży miejskiej, MGOPS czy druhom z OSP. 
Szczepienia były realizowane z naszej przychodni  
przy ul. Fabrycznej 1 – relacjonuje I Zastępca Bur- 
mistrza Hanna Kułakowska-Michalak. 

Gmina wspiera organizację szczepień
Na terenie Gminy Piaseczno odkąd rozpoczęły się 

szczepienia populacyjne, wedle określonego przez 
rząd harmonogramu, funkcjonowało kilkanaście 
Punktów Szczepień Populacyjnych. Seniorzy mogli 
liczyć na wsparcie Gminy przy zapisach na szczepienia 
lub potrzebie zorganizowania transportu do Punktu 
Szczepień.

– Kiedy pojawiły się rządowe zapowiedzi o koniecz- 
ności otwarcia gminnych punktów szczepień, Gmina 
Piaseczno błyskawicznie przygotowała do otwarcia 
trzy takie miejsca – wspomina Burmistrz Daniel Put- 

kiewicz. – Niestety w tym okresie, na początku kwi-
etnia, zainteresowanie szczepieniami znacząco prze-
kraczało podaż szczepionek. Dopiero pod koniec mie- 
siąca Gmina dostała „zielone światło” dla jedne-
go punktu i z początkiem maja otworzyliśmy Punkt 
Szczepień Powszechnych w piaseczyńskim Ratuszu – 
dodaje Wiceburmistrz Hanna Kułakowska-Michalak. 

W chwili obecnej punkt ten zmienił swoją siedzi-
bę. Realizacją szczepień zajmuje się Szpital Św. Anny  
w Piasecznie. Pacjenci mają do wyboru dwie lokali- 
zacje – w szpitalu przy ul. Mickiewicza 39, ale rów- 
nież przy ul. Szkolnej 1. Dzięki umowie podpisanej 
z Ochotniczą Strażą Pożarną w Złotokłosie pacjenci 
mogą liczyć na transport do punktu szczepień w razie 
zgłoszenia takiej potrzeby. 

– Szpital św. Anny w Piasecznie jest w trakcie roz-
mów z Kołami Gospodyń Wiejskich w celu zapewnie-
nia możliwości zaszczepienia się podczas festynów 
oraz ze szkołami na terenie gminy Piaseczno w celu 
zapewnienia szczepień dla uczniów szkół – informuje 
Hanna Kułakowska-Michalak.

W trosce o zdrowie i brak ograniczeń
Wszystkie podejmowane przez gminę działania 

związane z pandemią COVID-19 mają na celu wspar-
cie mieszkańców i zapobieganie rozszerzaniu się za- 

każeń. Specjaliści nie mają wątpliwości – nie ma lep-
szej ochrony przed zakażeniem wirusem SARS-CoV-2  
i ciężkim przebiegiem COVID-19 jeśli nawet do zaka- 
żenia dojdzie, niż przyjęcie pełnej dawki szczepionki. 
– Jesteśmy dumni z naszych mieszkańców, ponieważ 
większość z uprawnionych do szczepień już z nich 
skorzystała – podkreśla II Zastępca Burmistrza Han-
na Kułakowska-Michalak. – Dzięki odpowiedzialnej 
postawie mieszkańców mamy dużo większe szanse 
na normalne funkcjonowanie placówek oświato- 
wych. Z zapowiedzi rządu wynika, że w przypadku 
zwiększenia liczby zachorowań, ewentualne, pono- 
wne obostrzenia będą wprowadzane na tych ob- 
szarach, w których wyszczepialność jest na niskim 
poziomie – dodaje. 

– Według najnowszych danych już 61,5 proc. 
naszych mieszkańców jest już w pełni zaszczepio- 
nych. Plasuje nas to na pierwszym miejscu w Polsce 
wśród gmin w przedziale 30-100 tys. mieszkańców. 

Jednak do osiągnięcia odporności populacyjnej, któ- 
ra zabezpiecza też osoby, które ze względu na wiek 
czy stan zdrowia nie mogą poddać się szczepieniu, 
nadal sporo nam brakuje – podkreśla Burmistrz  
Daniel Putkiewicz.

Od trzech miesięcy korzystamy ze związanego  
z niską liczbą zakażeń rozluźnienia obostrzeń zwią- 
zanych z pandemią. Maseczki trzeba nosić tylko  
w pomieszczeniach zamkniętych, możemy chodzić 
do kin, teatrów, na koncerty czy wystawy, korzys-
tać z usług fryzjerów, kosmetyczek, tatuażystów czy  
uczestniczyć w dużych imprezach okolicznościowych, 
np. weselach. Jednak Minister Zdrowia już zapowia- 
da, że wzrost zakażeń, będzie się wiązał z ponownym 
wprowadzeniem obostrzeń. Skala zakażeń, podob-
nie jak związanych z nimi ograniczeń, będzie zaś za- 
leżała od stopnia wyszczepialności społeczeństwa. 

Dlatego zachęcamy: Zaszczep się! Dla siebie i dla 
innych!

Jeszcze niedawno do punktów testowania ustawiały się długie kolejki 

Akcja rozdawania maseczek w centrum Piaseczna
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektów miejscowych planów  

zagospodarowania przestrzennego   
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu prze- 

strzennym (Dz. U. z 2021 r. poz. 741 ze zm.), w związku art. 39 ust. 1 i art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2021 r. 247) zawiadamiam:

1)  o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego dla fragmentu wsi Łubna, w związku z uchwałą Nr XLII/353/2020 z dnia 02.12.2020 r.  
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (odstąpiono  
od sporządzenia prognozy oddziaływania na środowisko);

2)  o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu wsi Obręb, w związku z uchwałą nr XVI/136/2019 z dnia 28 sierpnia 
2019 r. o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz  
z prognozą oddziaływania na środowisko.

Wyłożenie projektów ww. planów nastąpi w dniach od 08.09.2021 r. do 29.09.2021 r., w siedzi-
bie Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria, ul. 3 Maja 10, II piętro, pok. 206B., w godzinach pracy Urzędu.  
Projekty planu, w czasie trwania wyłożenia dostępne będą również na stronach: www.bip.gorakalwaria.pl, 
www.gorakalwaria.pl 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami, w projektach miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego odbędzie się w dniu 13.09.2021 r. od godz. 16.00, w siedzibie Urzędu Miasta i Gmina Góra 
Kalwarii, przy ul. 3-go Maja 10, II piętro: dla projektu planu oznaczonego cyfrą „1”  – pok. 206A; dla projektu 
planu oznaczonego cyfrą „2” – pok. 206B.  Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi 
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 13.10.2021 r. Uwagi, należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy 
Góra Kalwaria, w formie papierowej lub elektronicznej z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki  
organizacyjnej, adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy. Uwagi, w formie elektronicznej 
należy wnosić za pomocą: elektronicznej skrzynki pocztowej na platformie e-Puap: /GoraKalwaria/skrytka  
oraz poczty email: umig@gorakalwaria.pl, kancelaria@gorakalwaria.pl. Uwagi, rozpatrywane będą przez  
Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Przekazane dane osobowe będą przetwarzane zgodnie z  informacją „Dane osobowe” zawartą   
na stronie  internetowej Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria, bądź  pod nr tel. 22 736 38 26 (kontakt  
do powołanego w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria inspektora danych osobowych).

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria
Z-ca Naczelnika Wydziału Planowania Przestrzennego Renata Ługowska

1) Granice sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego stanowi teren ABCD-A – w granicach dz. ew. nr 108  
we wsi Łubna, objętej ustaleniami miejscowych planów zagosp-
odarowania przestrzennego: nr 462/XXXV/2005 z dnia 5 października  
2005 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna – rejon ulic Łubińskiej  
i Podleśnej (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2005 r. poz. 10553) oraz nr LXVIII/723/2018  
z dnia 29 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego wsi Łubna (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2018 
r. poz. 8501). 

2) Granicę sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego stanowi obszar, oznaczony  literami ABCDEFGHIJ-A, gdzie:
AB – północna granica dz. nr ew. 342/1 i na jej przedłużeniu, z przejściem 
przez dz. nr ew. 169; BC –  fragment wschodniej granicy dz. nr ew.169;   
CD – północna granica dz. nr ew. 170 i 171; DE –  wschodnia granica  
dz. nr ew. 171; EF –  południowa granica dz. nr ew. 171, 170 i 159  
z przejściem przez dz. nr ew. 169; FG –  zachodnia granica dz. nr ew. 159;
GH – północna granica dz. nr ew. 159; HI – fragment zachodniej granicy 
dz. nr ew. 169; IJ –   południowa granica dz. nr ew. 342/2; JA – zachodnia 
granica dz. nr ew. 342/2 i 342/1.

Góra Kalwaria, dn. 01.09.2021 r.

\\\ POWIAT

Robisz porządki w biblioteczce? 
Twoje dziecko ma alergię  
na kurz? Albo po prostu 
bliska jest ci idea „uwalniania 
książek”? Przeczytanymi 
książkami możesz się podzielić.

B ookcrossing zawitał do Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie. W 

budynku przy ul. Chyliczkowskiej 14 
pojawiła się specjalna półka na książki.

– Przy wejściu głównym do sta-
rostwa znajduje się regał z wolnymi 
książkami – wystarczy wziąć jedną z 
nich, przeczytać, a następnie przeka-
zać ją dalej. Osoby posiadające w domu 

książki, których już nie czytają, mogą 
przynieść je do starostwa i zostawić na 
półce bookcrossingowej – zachęcają 
władze powiatu.

Bookcrossing to idea nieodpłatnego 
przekazywania książek poprzez pozo-

stawianie ich w miejscach publicznych, 
w tym również celowo utworzonych 
i oznakowanych. W Piasecznie mamy 
np. witrynę w Parku Zachodnim przy al. 
Róż, w Konstancinie-Jeziornie w Parku 
Zdrojowym a w Józefosławiu niewielki 
„domek dla książek” stoi w parku przy 
ul. Ogrodowej. Półki, na których można 
się wymieniać książkami, powstają też 
na niektórych osiedlach. Każdy może 
z takiego miejsca wziąć książkę, prze-
czytać i oddać, aby mogli skorzystać 
następni czytelnicy. Można w takim 
miejscu również zostawić książki ze 
swoich zbiorów.

Joanna Ferlian

Bookcrossing 
w starostwie

Na specjalnej półce można zostawić 
przeczytaną książkę i wziąć  
do przeczytania pozycję zostawioną 
przez kogoś innego

FO
T. 

PO
W

IA
T 

PI
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EC
ZY
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KI

Osoby posiadające  
w domu książki, których 

już nie czytają, mogą 
przynieść je do starostwa
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DAM PRACĘ 

Zakład Pracy Chronionej zatrudni do 
sprzątania Praca od zaraz! Lokalizacja: 
Wypędy koło Janek Dni pracy: od ponie-
działku do piątku Wynagrodzenie: 17zł/h 
Forma zatrudnienia: umowa zlecenie 
(możliwość przejścia na umowę o pracę) 
Kontakt: 515-747-886 lub 502-187-43
Zatrudnię magazyniera, kompletacja 
zamówień warunki chłodnicze, nocna 
zmiana (5 nocy w tygodniu). Piaseczno 
ul. Techniczna 2 hala J. Kontakt  
515-090-488
Grupa Serwisowa  zatrudni Panie /Panów 
do sprzątania biur i hoteli – Warszawa  
i okolice . Praca od 4 do 8 godzin dziennie. 
Stawka godzinowa lub rozliczenie akor-
dowe. Mile widziani obywatele Ukrainy. 
Zapraszam do kontaktu telefonicznego 
794-907-363
Przyjmę mechanika samochodów  
ciężarowych, Łazy k. Piaseczna,  
tel. 604 626 444
Zatrudnimy do sprzątania: Lokalizacja: 
Moszna Parcela Dni pracy: od ponie-
działku do piątku Wynagrodzenie: 15zł 
do ręki/h Forma zatrudnienia: umowa 
zlecenie (możliwość przejścia na umo-
wę o pracę) Kontakt: 502-187-430 lub  
515-747-886 
Firma transportowa zatrudni kierowcę 
kat. B w ruchu międzynarodowym.  
Nie jeździmy na Anglię. zapraszam  
do kontaktu 786-952-810 
KLIMAR-SERWIS Klimar-Serwis  
poszukuje obecnie pracownika  
na stanowisko: Monter klimatyzacji  
i wentylacji 601 616 309 ; 022 644 37 10
Magazynier na skład budowlany  
w Piasecznie, tel. 603 202 133

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458 
Stacja paliw Shell w Pruszkowie zatrudni 
Kasjerkę/Kasjera. Praca zmianowa. Umo-
wa. Wynagrodzenie od 3000 PLN brutto. 
Premie Tel. 606744045 
Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489
Lakiernik, pomocnik lakiernika, kosmetyki 
zatrudni  importer samochodów ciężaro-
wych tel. 509 237 779
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Lektorom j. angielskiego, Piaseczno.  
Tel: 501 571 574
Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55 
Kierowca samochodu ciężarowego  
prawo jazdy C, E + HDS na skład  
budowlany, tel. 603 202 133
Naucz. fizyki 6/18 zastęp. Piaseczno 
227568337  
Ekspedientkę oraz osobę do wykładania 
towaru do sklepu spożywczego  
w Ustanowie, tel. 668 463 460 
Ekspedientkę Carrefour Express Wólka 
Kozodawska, tel. 508 288 773
OGRODNIK, BRUKARZ, pracownik  
fizyczny, mile widziane doświadczenie 
lub chęć przyuczenia. Możliwość  
zakwaterowania. tel. 511 126 841
Zatrudnię lakiernika proszkowego,  
ślusarza, operatora lasera, Baniocha,  
tel. 602 253 180 
Przyjmę do pracy ślusarza-spawacza, 
praca przy samochodach ciężarowych, 
Łazy k. Piaseczna. tel. 604 626 444  

SZUKAM PRACY  
Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 
WYCINKA DRZEW, USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM, USŁUGI 
MINIKOPARKĄ TEL: 537 537 450,  
537 537 650 
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 
KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233
Malowanie, glazurnictwo, szybko  
i solidnie tel. 669 945 460
NAWODNIENIA TRAWNIKÓW. STUDNIE 
GŁĘBINOWE TEL. 504-010-201
Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213  
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Ogrodnicze, wywóz gałęzi, oczyszczanie 
działek 519 874 891
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
USŁUGI KOMINIARSKIE PEŁNY ZAKRES 
TEL. 781 495 997
Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211
GLAZURA, REMONTY 601 219 482 
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki maszynowe 533125444

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

KUPIĘ  

Kupię ciągniki rolnicze. Stare motocykle 
i samochody WSK, MZ, Simson Fiat 
125P Itp Tel 721-029-688 

Antykwariat kupi za gotówkę  
antyki, obrazy, srebra, militaria i inne.  
Ul. Dąbrowskiego 1, 22 848 03 70,  
601 352 129

Kupię działkę,budowlaną, usługową,  
rolną. Tel. 601-065-056

Spółkę każdą kupię/przejmę  
720 90 80 80  

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut 1990 - 2005, Opel, VW,  
Złomowanie tel. 510 210 692

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

Skup aut 515018430 

Skup aut 793 304 091

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki rekreacyjno-budowlane leśne, 
Prażmów, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię bezpośrednio mieszkanie do re-
montu do 300.000 zł Tel. 501261696

Kupię mieszkanie lub dom. Może  
być do remontu lub zadłużone. Zakup 
za gotówkę. Tel. 518 775 360, Marcin  

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884

Wynajmę magazyn o pow. 120 m kw. 
Piaseczno, tel. 603 323 603                    

NAUKA 

Korepetycje jęz. polski tel. 666 653 177

Matematyka, 664 438 144    

ZDROWIE 

Mobilna pielęgniarka tel. 883 932 229

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

MATRYMONIALNE  

Biuro CARINA zaprasza Samotnych.  
tel. 426870810

Szukam partnerki 50+ Tel.793 198 725     

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

OGŁOSZENIA

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363) Starosta 
Piaseczyński zawiadamia, że w dniu 11 sierpnia 2021 r., na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, 
ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 29/2021 (nr rej. 
ARB.6740.1.17.2021.KMo) o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej:                     
inwestycja: rozbudowa ul. Bocianiej na odc. od ul. Słowiczej do ul. Pawiej w Piasecznie 
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
- w liniach rozgraniczających teren inwestycji:
drukiem wytłuszczonym i podkreślonym– działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego 
– Gmina Piaseczno, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza 
inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew.  141804_4 Piaseczno – miasto, obręb 13: 6/6 ( 6/15; 6/14), 6/7 ( 6/16; 6/17), 8/5 ( 8/14; 8/15), 8/9 
( 8/13; 8/12), 9/14 ( 9/20; 9/19), 10/31 ( 10/34; 10/33), 10/9 ( 10/35; 10/36), 10/11 ( 10/37; 10/38), 10/12 
( 10/39; 10/40), 11/13 ( 11/31; 11/32), 11/10 ( 11/30; 11/29), 11/9 ( 11/28; 11/27), 8/4, 9/10, 10/8, 12/20
- poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
(w nawiasach podano nr działki przed podziałem)
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z przebudową  istniejącej sieci 
uzbrojenia terenu i przebudowy dróg innej kategorii:
jednostka ewidencyjna 141804_4 Piaseczno – miasto, obręb 13: dz. ew. 6/17 (z dz. 6/7),  7/2, 8/15 (z dz. 
8/5), 9/11,  8/12 (z dz. 8/9), 9/19 (z dz. 9/14), 10/33 (z dz. 10/31), 10/36 (z dz. 10/9), 11/29 (z dz. 11/10), 
11/32 (z dz. 11/13), 11/27 (z dz. 11/9), 12/9, 13/1

Z treścią decyzji nr 29/2021 z dnia 11 sierpnia 2021 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chy- 
liczkowska 14, 05-500 Piaseczno, po wcześniejszym umówieniu się telefonicznie nr tel. (22) 756 61 28. 
Sprawę prowadzi: Karolina Morawińska.

 W celu umówienia lub wysłania uwag proszę powołać się na nr rej. ARB.6740.1.17.2021.KMo Od 
ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim pośrednictwem 
(Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od dnia jej publicznego 
ogłoszenia. Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności.
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 1.09.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.17.2021.KMo                      

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

      

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1990 z późń. zm.) informuje, iż na tablicy  
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie  
internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot.: lokalu 
mieszkalnego stanowiącego własność Powiatu Piaseczyńskiego przeznaczonego do oddania na rzecz  
dotychczasowego najemcy, na czas określony 3 lat. Wykaz dotyczy: lokalu mieszkalnego nr 2 
znajdującego się w budynku posadowionym na nieruchomości oznaczonej jako działka ewid. nr 8/7, 
obr. 27 m. Piaseczno przy ul. Chyliczkowskiej 20F o powierzchni 51 m2.

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 31.08.2021r.
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ GÓRA KALWARIA

Na najlepsze pary czekały 
puchary oraz medale.

W niedzielę 22 sierpnia na boi-
skach Ośrodka Sportu i Rekrea-

cji w Górze Kalwarii przy ulicy Pijarskiej 
odbyło się Grand Prix Góry Kalwarii w 
siatkówce plażowej mikstów. Organi-
zatorami imprezy tradycyjnie byli OSiR 
oraz Uczniowski Klub Sportowy „Bu-
dowlani” Góra Kalwaria. Zawody mają 
na celu popularyzację siatkówki pla-
żowej, a także integrację środowiska 
lokalnego.

Wszystkie mecze rozegrano w for-
mule 1 seta do 21 punktów z dwoma 
punktami przewagi. Półfinały i finały 
rozgrywane zaś były do 2 wygranych 

setów do 15 punktów. Obowiązywał 
system „brazylijski”. Rywalizacja stała 
na wysokim poziomie.

Najlepsza okazała się para Pauli-
na Durka i Damian Dąbkowski. Dru-
gie miejsce zajęli Oliwia Łabuda oraz 
Przemysław Rowiński, a trzecie Kata-
rzyna Stachlewska i Maciej Pszczoła. 

Tuż za podium byli Joanna Sobieska i 
Arkadiusz Kapitan. Najlepsi uczestni-
cy Grand Prix otrzymali puchary oraz 
medale.

Gratulujemy serdecznie wszystkim, 
którzy wzięli udział w zawodach.

Rafał Lipski

Rywalizowali w Grand Prix

Mecze odbyły się na boiskach OSiR
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